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Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 53. posiedzeniu Senatu do ustawy o uła-
twieniu dostępu do wykonywania niektórych zawodów regulowanych.



(Początek posiedzenia o godzinie 15 minut 31)

(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Komisji 
Budżetu i Finansów Publicznych Kazimierz Kleina)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Otwieram wspólne posiedzenie Komisji Gospodarki 

Narodowej oraz Komisji Budżetu i Finansów Publicznych.
Witam bardzo serdecznie senatorów członków komi-

sji, witam wszystkich gości, w tym gości z Ministerstwa 
Sprawiedliwości, i wszystkie inne osoby.

Proszę państwa, przedmiotem naszego posiedzenia 
jest rozpatrzenie poprawek, które zostały zgłoszone na po-
siedzeniu połączonych komisji oraz podczas posiedzenia 
plenarnego. Jest propozycja, żebyśmy głosowali z dużą 
rozwagą i ostrożnością. Niektóre poprawki już przyjęliśmy, 
głosując nad nimi łącznie, ale wszystkich nie będzie można 
przyjąć w ten sposób. Pan legislator będzie musiał pilnować, 
żebyśmy nie popełnili błędu, ponieważ niektóre poprawki 
zgłoszone podczas posiedzenia plenarnego dość mocno 
wkraczają w treść poprawek przyjętych na posiedzeniu po-
łączonych komisji. Głosować łącznie będziemy tylko tam, 
gdzie będzie to możliwe i gdzie wskaże pan legislator.

Czy jest zgoda członków połączonych komisji, byśmy 
tak procedowali?

(Wypowiedź poza mikrofonem)
Poprawek jest aż siedemdziesiąt dwie, a więc dość dużo. 

Zdecydowana większość to poprawki przyjęte przez połą-
czone komisje wcześniej, ale w związku z tym, że poprawki 
zgłoszone na posiedzeniu plenarnym trochę burzą ten porzą-
dek, musimy procedować z dużą ostrożnością i rozwagą.

Proszę pana legislatora o sugestie, gdzie można gło-
sować łącznie. Prosiłbym, żeby już na pierwszym etapie 
głosować łącznie nad kilkoma czy kilkunastoma popraw-
kami i żeby to odznaczać.

(Głos z sali: Od pierwszej do trzynastej.)

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Wydaje mi się, że pierwszym takim blokiem mogą być 

poprawki od pierwszej do trzynastej.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Pierwsza, druga, trzecia, czwarta, piąta, szósta, siódma, 

ósma, dziewiąta, dziesiąta, jedenasta, dwunasta, trzynasta.
(Głos z sali: Wszystkie były…)
Czy ze strony ministerstwa nie ma zmiany stanowiska?

Zastępca Dyrektora 
Departamentu Strategii i Deregulacji 
w Ministerstwie Sprawiedliwości 
Zbigniew Białek:
Nie ma zmiany stanowiska.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawek od pierwszej do trzy-

nastej? (13)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (4)
Nad poprawkami czternastą i piętnastą…
(Głos z sali: Nie, nad czternastą i dwudziestą pierwszą.)
Nad poprawkami czternastą i dwudziestą pierwszą na-

leży głosować łącznie. Przyjęcie tych poprawek wyklucza 
głosowanie nad poprawkami: piętnastą, szesnastą, siedem-
nastą, osiemnastą, dziewiętnastą, dwudziestą, dwudziestą 
siódmą, dwudziestą ósmą, dwudziestą dziewiątą, trzydzie-
stą, trzydziestą dziewiątą i pięćdziesiątą pierwszą.

(Głos z sali: Opłacalne.) (Wesołość na sali)
Proszę bardzo pana legislatora o omówienie konse-

kwencji…

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Dziękuję bardzo, ale w związku z tym, że na sali jest 

pan senator wnioskodawca, może mógłby powiedzieć 
parę słów. Chodzi tu o utrzymanie samorządu urbanistów. 
Bardzo bym prosił pana wnioskodawcę o jedno zdanie 
komentarza na temat celowości tej poprawki.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Proszę bardzo, Senatorze Martynowski.

Senator Marek Martynowski:
Myślę, że dalszy komentarz jest zbędny. (Wesołość 

na sali)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Stanowisko rządu…
Jeszcze senator Dobkowski.
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Senator Janusz Sepioł:
Oczywiście jest tu problem redakcji, czyli sprawa czy-

sto techniczna, ale w poprawce senatora Martynowskiego 
połączono dwa wątki merytoryczne w jedną poprawkę. 
I teraz powstaje pytanie… Bo one nie są ze sobą związane 
merytorycznie, to jest tylko problem redakcyjny. Mamy 
tutaj do czynienia tylko z trudnością techniczną. Nie mam 
żadnych wątpliwości, jak to zrobić – trzeba rozbić ją na 
dwie poprawki.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dobrze, dziękuję bardzo.
Pierwotnie taka była wola senatora Martynowskiego, 

żeby to był jeden blok poprawek.
Stanowisko rządu.

Zastępca Dyrektora 
Departamentu Strategii i Deregulacji 
w Ministerstwie Sprawiedliwości 
Zbigniew Białek:
Rząd jest przeciwny przyjęciu tej poprawki. Wykracza 

ona zdecydowanie poza przedłożenie rządowe oraz uchwa-
loną przez Sejm ustawę i przedstawiciele rządu nie mają 
odrębnego upoważnienia Rady Ministrów, zgodnie z §166 
ust. 4 nowego regulaminu pracy Rady Ministrów, do zmia-
ny stanowiska. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Nawet jeżeli zostanie to rozłączone, jak zasugerował 

senator Sepioł?

Zastępca Dyrektora 
Departamentu Strategii i Deregulacji 
w Ministerstwie Sprawiedliwości 
Zbigniew Białek:
Nie mamy upoważnienia do zmiany dotychczasowego 

stanowiska. Nie popieramy tej poprawki.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Ale poprawki te zostały rozłączone przez senatora wnio-

skodawcę, jak więc teraz technicznie przeprowadzić nad 
nimi głosowanie?

(Wypowiedź poza mikrofonem)
Dobrze.

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Proszę państwa, w takim wypadku powinniśmy ogło-

sić parę minut przerwy, ja powinienem przeredagować tę 
poprawkę, żeby wszyscy wiedzieli, nad czym głosują, bo 
inaczej tego sobie nie wyobrażam.

Senator Wiesław Dobkowski:
Chcę tylko przypomnieć, że na posiedzeniu Komisji 

Gospodarki Narodowej w tej kwestii był remis.
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Nie w tej kwestii 

był remis.)
Jeżeli chodzi o urbanistów.
(Głos z sali: Nie, nie.)
(Głos z sali: W wypadku jednej poprawki senatora 

Sepioła…)
Sepioła.
(Wypowiedzi w tle nagrania)
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: To była trochę inna 

poprawka.)
(Wypowiedzi w tle nagrania)
Ale dotyczyła urbanistów.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Poprawka senatora Sepioła zakładała nie odtworzenie 

czy utrzymanie izby, ale utrzymanie rejestru.
Senator Sepioł.

Senator Janusz Sepioł:
Mam pytanie do pana senatora Martynowskiego, czy 

byłby skłonny, wprowadzając autopoprawkę, podzielić 
swoją dotychczasową poprawkę i uznać, że to, co jest 
w lit. c, jest poprawką odrębną, żeby wydzielić sprawę 
urbanistów ze spraw związanych z izbą architektów.

Senator Marek Martynowski:
Nie widzę problemu.
(Głos z sali: A komentarz…)

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Tu jest problem natury technicznolegislacyjnej, bo w ta-

kim wypadku trzeba byłoby całkiem inaczej sformułować 
poprawkę czternastą i zrobić z niej kilka lub kilkanaście 
poprawek w taki sposób, aby można było ten punkt…

(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Lit. c wyłączyć.)
Tak, lit. c wyłączyć. Proszę zwrócić uwagę, że pan sena-

tor zastosował technikę nadania nowego brzmienia całemu 
art. 5, w związku z czym, gdybyśmy chcieli zrobić to, co 
proponuje pan senator Sepioł, zmienimy całkowicie tech-
nikę pisania tej poprawki, czyli dokonamy zmian w art. 5, 
który jest w ustawie. Oczywiście zależy to od woli państwa 
senatorów. Proszę mieć jednak świadomość, że trzeba by 
to dosyć istotnie zmodyfikować.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Stanowisko rządu.
(Senator Janusz Sepioł: Czy mógłbym jeszcze dodać 

dwa słowa w tej sprawie?)
Dobrze. Ale czy… No dobrze, proszę bardzo, Senatorze.
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Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Senatorze Sepioł, czy podtrzymuje pan prośbę skiero-

waną do senatora Martynowskiego?
(Głos z sali: To jest decyzja senatora Martynowskiego.)
No tak, ale…
Proszę bardzo, senator Abgarowicz.

Senator Łukasz Abgarowicz:
Dziękuję, Panie Przewodniczący.
Myślę, że niezależnie od zmiany zapisów, które mają 

charakter techniczny, wykonawczy, rozumiemy w tej chwili 
sens obydwu poprawek, dlatego że mamy poprawkę czter-
nastą i nową poprawkę związaną z wyłączeniem do odrębnej 
poprawki lit. c. W stosunku do obydwu mamy opinie rządu, 
który też doskonale rozumie, jaki jest tu sens. Ja uważam, 
że w tym stanie możemy nad tym głosować w tej chwili. 
Jeżeli przyjmiemy którykolwiek z punktów, wtedy można 
zarządzać przerwę, żeby to redagować i w formie ostatecz-
nej poddać pod głosowanie. Jeśli zaś odrzucimy…

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Proszę państwa, to słuszna propozycja. Głosujemy nad 

poprawkami w takim kształcie, w jakim zostały zgłoszone. 
Jeżeli zostaną odrzucone, ogłoszę przerwę, aby przereda-
gować…

(Głos z sali: Nie, jeśli zostaną przyjęte.)
(Senator Łukasz Abgarowicz: Tylko jeśli…)
Jeżeli zostaną…
(Głosy z sali: Jeżeli zostaną przyjęte.)
…przyjęte. Tak, jeżeli zostaną przyjęte, to ogłosimy 

przerwę, żeby przeredagować poprawki.
Proszę bardzo.

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Proszę państwa, w tym momencie trzeba podjąć zasad-

niczą decyzję, czy rozpisujemy poprawkę pana senatora 
Martynowskiego. Jeżeli rozpisujemy poprawkę, to musimy 
to zrobić przed głosowaniem, bo potem nie będzie już nad 
czym głosować.

(Głos z sali: Oczywiście.)
Jeżeli przejdą poprawki senatora Martynowskiego, to 

wydaje mi się, że nie ma sensu ich rozpisywać. W związ-
ku z tym, Wysokie Komisje, bardzo proszę o decyzję 
w tym momencie ze świadomością, że nie wiem, jak 
długo potrwa…

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
No nie, wydaje mi się, że jednak, jeżeli głosujemy teraz 

nad poprawkami czternastą i dwudziestą pierwszą łącznie, 
to wszyscy ci, którzy chcą głosować zgodnie z sugestią 
senatora Sepioła, będą głosowali za tymi poprawkami 
w takim kształcie… Co więcej, możemy nawet przyjąć 
rozwiązanie, że gdyby te poprawki przeszły, bez względu 

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dobrze. Z tym że…
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Kierunkowo? Na tym etapie nie bardzo możemy gło-

sować kierunkowo.
Proszę bardzo, Senatorze.

Senator Jan Michalski:
Panie Przewodniczący, myślę, że można by upro-

ścić tę procedurę w wypadku głosowania – niezależnie 
od rozdzielenia – czy przyjmujemy poprawki czternastą 
i dwudziestą pierwszą, czy te pozostałe, które byłyby wy-
kluczone. To rozstrzygnęłoby prawdopodobnie problem. 
Wydaje mi się, że głosowanie nad poprawką czternastą 
jest kluczowe co do dalszego procedowania, stawiam więc 
wniosek, żeby głosować nad nią w takim kształcie, w jakim 
jest załączona.

(Senator Janusz Sepioł: Ale tam są poprawki…)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
No tak, ale…
(Głos z sali: Przepraszam…)
Tylko że… Sekundeczkę.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Proszę bardzo, senator Jurcewicz.

Senator Stanisław Jurcewicz:
Szanowni Panowie Przewodniczący, myślę, że jest 

to zbyt poważna sprawa, żeby w tej chwili zajmować się 
czymś, czego nie ma. Jest zgłoszona poprawka. Rozumiem 
intencje pana senatora i doceniam je, ale nie ma konkret-
nego zapisu, nad którym mamy głosować, przychylam się 
zatem do wniosku senatora Michalskiego, by głosować 
w takiej formule, jaka została przedstawiona, ponieważ 
innego zestawienia nie mamy, formalnie rzecz biorąc.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Czy w ciągu pięciu minut jest pan w stanie…

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Nie, nie, absolutnie, pięć minut mi nie wystarczy, bo tak 

naprawdę wyjdzie z tego kilka, jeżeli nie więcej, poprawek. 
Proszę zwrócić uwagę, że lit. c dotyczy zmiany w art. 5. 
W pozostałym zakresie zmiany z pierwszego punktu doty-
czą również zmian w art. 5. W związku z tym musiałbym 
się zastanowić i spróbować rozpisać tę poprawkę tak, żeby 
w wypadku jej przyjęcia można było wpisać to do ustawy 
nowelizującej. Nie podejmuję się zrobić tego w pięć minut, 
dlatego że odpowiedzialność jest zbyt duża.

(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Dziękuję bardzo.)
Jeżeli rozbijamy tę poprawkę, to Biuro Legislacyjne 

prosi o odpowiedni czas. Dziękuję.
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Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Czy senator Martynowski byłby gotowy…
(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii 

Senatu Jakub Zabielski: To nic nam nie mówi…)
Jasne.
(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kance-

larii Senatu Jakub Zabielski: Musimy z panem senatorem 
Martynowskim ustalić, które przepisy przenosimy do której 
ustawy i w jakiej części zmieniamy.)

(Głos z sali: Ja przepraszam…)
No dobrze, ale senator Martynowski ma prawo zgłosić 

autopoprawkę do swojej poprawki, prawda?
(Senator Stanisław Jurcewicz: Ale wtedy musi wyrazić 

zgodę komisja, jeśli pamiętam regulamin.)
Czy komisja musi wyrazić zgodę na autopoprawkę?
(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kance-

larii Senatu Jakub Zabielski: Jeżeli autopoprawka prowa-
dziłaby do istotnej zmiany treści, to tak.)

No, to jest istotna zmiana.
(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kance-

larii Senatu Jakub Zabielski: Jeżeli następuje istotna 
zmiana treści… My teraz tego nie powiemy, dlatego że 
jest to poprawka nienapisana, dopiero trzeba usiąść i ją 
napisać. Wtedy można by ocenić, czy ta zmiana odnosi 
się do treści, czy tylko i wyłącznie do techniki i sposobu 
sformułowania.)

(Głos z sali: Ale jeżeli nie została zgłoszona autopo-
prawka na piśmie, to chyba jej nie ma.)

(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kance-
larii Senatu Jakub Zabielski: Ale na posiedzeniach komisji, 
gdy państwo senatorowie…)

(Brak nagrania)

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
…Wygłaszając tekst, oczywiście.
(Głos z sali: No to proszę o wygłoszenie tekstu, bo 

inaczej jej nie ma.)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Proszę w takim razie pana senatora Martynowskiego 

o wygłoszenie tekstu poprawki, która byłaby przedmiotem 
głosowania.

Senator Marek Martynowski:
Szanowni Państwo, żeby nie zabierać waszego cennego 

czasu, wracam do swojej poprawki, która jest zapisana.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Przystępujemy do głosowania. Głosujemy nad popraw-

kami czternastą i dwudziestą pierwszą.
Kto jest za przyjęciem poprawek senatora Marty-

nowskiego, to jest poprawek czternastej i dwudziestej 
pierwszej? (5)

na intencje senatorów, to można by było zrobić reasumpcję 
głosowania po podziale tych poprawek w taki sposób, jaki 
proponował senator Martynowski.

(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii 
Senatu Jakub Zabielski: Czy mogę jeszcze…)

Tak.

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Proszę państwa, mamy tutaj pewien problem. Proszę 

zwrócić uwagę, co zrobił ustawodawca. Ustawodawca 
wyjął pewne przepisy z ustawy o samorządzie urbani-
stów i przeniósł je do ustawy o zagospodarowaniu prze-
strzennym. W związku z tym, żeby zrobić to dobrze, tak 
naprawdę trzeba by było teraz usiąść nad dwiema usta-
wami i spróbować to rozpisać w taki sposób, żeby, że tak 
powiem, oddać ducha poprawki pana senatora. I tyle. To 
nie jest tylko kwestia art. 5, ale tak naprawdę również 
art. 8. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Senator Jurcewicz.

Senator Stanisław Jurcewicz:
Panie Przewodniczący, bardzo bym prosił, byśmy nie 

brnęli dalej, bo widać, że w związku z różnymi propozy-
cjami sytuacja coraz bardziej się gmatwa. Proszę zastoso-
wać regulamin pracy i głosować nad poprawkami, które 
są w drukach, rozumiejąc – jeszcze raz to podkreślam – 
propozycje senatora Martynowskiego jako jego intencje, 
a nie prośby, Panie Przewodniczący, bo konkretne osoby 
są za konkretnymi wnioskami.

(Brak nagrania)
(Wypowiedzi w tle nagrania)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Jeżeli nie przejdzie…
Proszę państwa, moje pytanie jest takie: czy ktoś z se-

natorów przejmuje poprawkę w wersji zaproponowanej 
przez senatora Martynowskiego, czyli pozostanie przy po-
prawkach czternastej i dwudziestej pierwszej?

Senator Marek Ziółkowski:
Ja chciałbym przejąć poprawki, które są tu sformuło-

wane, czyli poprawki czternastą i dwudziestą pierwszą, 
i proponuję, żeby nad nimi głosować.

(Wypowiedź poza mikrofonem)
Nie, ale tutaj…
(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kance-

larii Senatu Jakub Zabielski: No tak, ale pan senator… 
Poprawka wyklucza… Senator rozbija tę poprawkę, tylko 
nie do końca wiadomo, na co rozbija, gdzie i co, do której 
ustawy…
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(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kance-
larii Senatu Jakub Zabielski: Tak, oczywiście, tak.)

(Głos z sali: Bo tutaj…)
(Głos z sali: Panie Marszałku…)

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski: 

Proszę państwa, oczywiście z konsekwencjami. Pan 
marszałek bardzo słusznie zauważył, że głosujemy nad 
poprawkami od dwudziestej drugiej do trzydziestej, ale 
w związku z tym, że poprawki dwudziesta dziewiąta i trzy-
dziesta muszą być przegłosowane łącznie z trzydziestą 
dziewiątą i pięćdziesiątą pierwszą, bo to są konsekwencje, 
to razem z tymi konsekwencjami…

Przewodniczący Kazimierz Kleina:

Razem z tymi konsekwencjami. Dziękuję bardzo.
Stanowisko rządu.

Zastępca Dyrektora 
Departamentu Strategii i Deregulacji 
w Ministerstwie Sprawiedliwości 
Zbigniew Białek:

Rząd popiera te poprawki.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za tym, aby przyjąć poprawki od dwudziestej 

drugiej do trzydziestej oraz trzydziestą dziewiątą i pięć-
dziesiątą pierwszą? (14)

Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (5)
Poprawki otrzymały poparcie.
Poprawki trzydziesta pierwsza i sześćdziesiąta druga 

to poprawki senatora Martynowskiego i przyjęcie tych 
poprawek wyklucza głosowanie nad poprawkami trzy-
dziestą drugą, trzydziestą trzecią, sześćdziesiątą, sześć-
dziesiątą pierwszą, sześćdziesiątą trzecią i sześćdziesiątą 
dziewiątą.

Biuro Legislacyjne?

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski: 
Poprawki pana senatora zmierzają do tego, aby utrzy-

mać w dotychczasowym kształcie ustawę o transporcie 
kolejowym. Zmiana w odniesieniu do art. 36 to konsekwen-
cja skreślenia zmian w ustawie o transporcie kolejowym. 
Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Kto jest przeciw? (12)
Kto się wstrzymał od głosu? (2)
A więc poprawki czternasta i dwudziesta pierwsza zo-

stały wykluczone.
Przystępujemy do kolejnej grupy poprawek.

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Kolejna grupa poprawek to poprawki od piętnastej do 

dwudziestej.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Piętnasta, szesnasta, siedemnasta, osiemnasta, dzie-

więtnasta, dwudziesta.
Stanowisko rządu dotyczące tej grupy poprawek?

Zastępca Dyrektora 
Departamentu Strategii i Deregulacji 
w Ministerstwie Sprawiedliwości 
Zbigniew Białek:
Popieramy te poprawki.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawek od szesnastej do dwu-

dziestej?
(Głos z sali: Od piętnastej do dwudziestej.)
Kto jest za przyjęciem poprawek od piętnastej do dwu-

dziestej? (14)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (5)
Poprawki otrzymały poparcie.
Nad poprawką dwudziestą pierwszą już głosowaliśmy.
Poprawka dwudziesta druga…

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Nad poprawkami od dwudziestej drugiej do trzydziestej 

można głosować łącznie.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu odnośnie do tych poprawek?

Zastępca Dyrektora 
Departamentu Strategii i Deregulacji 
w Ministerstwie Sprawiedliwości 
Zbigniew Białek:
Rząd popiera te poprawki.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Tylko że łącznie…
(Głos z sali: …ale są jeszcze trzydziesta dziewiąta 

i pięćdziesiąta pierwsza…)
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Zastępca Dyrektora 
Departamentu Strategii i Deregulacji 
w Ministerstwie Sprawiedliwości 
Zbigniew Białek:
Rząd popiera te poprawki.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawek od trzydziestej trzeciej 

do trzydziestej siódmej? (14)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (5)
Poprawka otrzymała poparcie.
Poprawka trzydziesta ósma, senatora Ziółkowskiego.
Biuro Legislacyjne, proszę.

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Poprawka pana senatora jest powtórzeniem poprawki, 

która już była przedstawiana na posiedzeniu komisji, a wy-
nika ona z opinii Biura Legislacyjnego. Biuro Legislacyjne 
proponowało, aby dodając art. 168b do ustawy – Prawo 
o szkolnictwie wyższym, nie zamieszczać w nim ustępu, 
który nie ma żadnej wartości normatywnej. Podczas po-
siedzenia komisji nastąpił pewien spór: my, jako Biuro 
Legislacyjne, w czasie pomiędzy posiedzeniem komisji 
a posiedzeniem plenarnym pracowaliśmy jeszcze nad 
tym. Mam nadzieję, że rząd podzielił stanowisko Biura 
Legislacyjnego. Poprawka dla pana senatora Ziółkowskiego 
została odpowiednio przygotowana. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Proszę bardzo, stanowisko rządu.

Zastępca Dyrektora 
Departamentu Strategii i Deregulacji 
w Ministerstwie Sprawiedliwości 
Zbigniew Białek:
Jako przedstawiciel rządu popieram przyjęcie tej po-

prawki. Faktycznie, potwierdzam ustalenia w trybie robo-
czym między ministrem sprawiedliwości, ministrem nauki 
i szkolnictwa wyższego a Biurem Legislacyjnym Senatu.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki trzydziestej ósmej? (14)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (5)
Poprawka otrzymała poparcie.
Nad poprawką trzydziestą dziewiątą już głosowaliśmy.
(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kance-

larii Senatu Jakub Zabielski: Czterdziesta.)
Poprawka czterdziesta, senatora Ziółkowskiego.
Biuro Legislacyjne.

Zastępca Dyrektora 
Departamentu Strategii i Deregulacji 
w Ministerstwie Sprawiedliwości 
Zbigniew Białek:
Rząd jest przeciwny przyjęciu tej poprawki.
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Tych poprawek, 

bo to są dwie poprawki.)
Jesteśmy przeciwni tym poprawkom.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawek trzydziestej pierwszej 

i sześćdziesiątej drugiej? (5)
Kto jest przeciw? (14)
Kto się wstrzymał od głosu? (0)
Poprawki nie otrzymały poparcia.
Przystępujemy do głosowania nad poprawkami trzy-

dziestą drugą, sześćdziesiątą i sześćdziesiątą trzecią. Są to 
poprawki senatora Martynowskiego.

Biuro Legislacyjne.

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Poprawki te ograniczają zakres zmian dokonywanych 

w ustawie o transporcie kolejowym. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Stanowisko rządu w tej sprawie.

Zastępca Dyrektora 
Departamentu Strategii i Deregulacji 
w Ministerstwie Sprawiedliwości 
Zbigniew Białek:
Rząd jest przeciwny przyjęciu tych poprawek.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawek trzydziestej drugiej, 

sześćdziesiątej i sześćdziesiątej trzeciej? (5)
Kto jest przeciw? (14)
Kto się wstrzymał od głosu? (0)
Poprawki nie zostały przyjęte.
Poprawka…
(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kance-

larii Senatu Jakub Zabielski: Kolejny blok….)
…trzydziesta trzecia…
(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii 

Senatu Jakub Zabielski: Proponuję od trzydziestej trzeciej 
do trzydziestej siódmej.)

…trzydziesta czwarta, trzydziesta piąta, trzydziesta 
szósta, trzydziesta siódma.

Proszę bardzo, stanowisko rządu w sprawie tych po-
prawek.
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Zastępca Dyrektora 
Departamentu Strategii i Deregulacji 
w Ministerstwie Sprawiedliwości 
Zbigniew Białek:
Rząd popiera te poprawki.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem tych poprawek? (14)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (5)
Poprawki otrzymały poparcie.
Poprawka czterdziesta siódma została zgłoszona przez 

senatora Ziółkowskiego. Jej przyjęcie wyklucza głosowanie 
nad poprawką czterdziestą ósmą.

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski: 
Poprawka pana senatora Ziółkowskiego jest modyfika-

cją poprawki przyjętej przez połączone komisje na posie-
dzeniu w sprawie rozpatrywanej ustawy. Po posiedzeniu 
komisji przeanalizowaliśmy ponownie przyjęte poprawki 
i uznaliśmy, że ta poprawka nie dość dobrze…

(Wypowiedź poza mikrofonem)
Tak.
…że należy jeszcze popracować nad pewnym proble-

mem i dlatego zaproponowaliśmy odpowiednią modyfikację 
przepisu upoważniającego ministra właściwego do spraw 
finansów publicznych do określenia trybu stwierdzania 
spełniania warunków, o których mowa w ustawie, tak jak to 
zaproponowano w poprawce czterdziestej siódmej. Ta po-
prawka, podkreślam to, jest wynikiem uzgodnień pomiędzy 
Biurem Legislacyjnym, Ministerstwem Sprawiedliwości 
oraz Ministerstwem Finansów. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Stanowisko rządu w tej sprawie.

Zastępca Dyrektora 
Departamentu Strategii i Deregulacji 
w Ministerstwie Sprawiedliwości 
Zbigniew Białek:
Rząd popiera tę poprawkę i potwierdza ustalenia w try-

bie roboczym.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Przystępujemy do głosowania nad poprawką czterdzie-

stą siódmą. Przyjęcie tej poprawki wyklucza głosowanie 
nad poprawką czterdziestą ósmą.

Kto jest za przyjęciem poprawki czterdziestej siód-
mej? (14)

Kto jest przeciw? (0)

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Proszę państwa, sytuacja jest analogiczna jak w wy-

padku poprzedniej poprawki. Po posiedzeniu komisji 
trwały robocze rozmowy, tym razem z Ministerstwem 
Finansów, na temat zmian w ustawie o biegłych rewiden-
tach, i w trakcie tych prac uznaliśmy, że wymagają do-
precyzowania przepisy dotyczące kwestii wpisu jednostki 
uprawnionej do wykazu prowadzonego przez Krajową 
Radę Biegłych Rewidentów. Przepisy te w sposób nie-
budzący wątpliwości nie wskazywały na konstytutywny 
charakter wpisu, to po pierwsze, a po drugie sposób ich 
ułożenia w strukturze przepisów zmienianych był taki, że 
mógł budzić wątpliwości interpretacyjne. My, jako Biuro 
Legislacyjne, przygotowaliśmy naszą propozycję popraw-
ki. Rozumiem, że Ministerstwo Finansów i Ministerstwo 
Sprawiedliwości uznają, iż nasza propozycja jest w tym 
zakresie właściwa. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Przyjęcie tej poprawki wyklucza głosowanie nad po-

prawką czterdziestą pierwszą.
Stanowisko rządu w tej sprawie?

Zastępca Dyrektora 
Departamentu Strategii i Deregulacji 
w Ministerstwie Sprawiedliwości 
Zbigniew Białek:
Rząd popiera przedstawioną poprawkę i stwierdza, że 

faktycznie były trójstronne ustalenia robocze i doszliśmy 
do porozumienia.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:

Dziękuję bardzo.
Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem poprawki czterdziestej, której 

przyjęcie wyklucza głosowanie nad poprawką czterdziestą 
pierwszą? (14)

Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (5)
Poprawka otrzymała poparcie.
Przystępujemy do głosowania nad poprawkami od 

czterdziestej drugiej…
(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kance-

larii Senatu Jakub Zabielski: …do czterdziestej szóstej plus 
pięćdziesiąta piąta.)

…do czterdziestej szóstej i nad poprawką pięćdziesiątą 
piątą.

(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kance-
larii Senatu Jakub Zabielski: Jako że nad czterdziestą szóstą 
i pięćdziesiątą piątą głosuje się łącznie.)

Tak.
Proszę bardzo o stanowisko rządu w sprawie tych po-

prawek. To są poprawki połączonych komisji.
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Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski:
Proszę państwa, poprawka senatora Ziółkowskiego 

jest jak gdyby następstwem wydłużenia do 1 stycznia 
2015 r. terminu wejścia w życie zmian w ustawie o bie-
głych rewidentach. Pierwotnie komisja zaproponowała, 
żeby w wypadku przepisu czasowo utrzymującego w mocy 
akty wykonawcze wydawane na podstawie zmienianych 
upoważnień zawartych w ustawie o biegłych rewidentach 
nie formułować maksymalnego okresu pozostawania w sys-
temie przepisów czasowo utrzymanych w mocy, podczas 
uzgodnień uznaliśmy jednak, że mimo wszystko taki termin 
powinien się w ustawie znaleźć. Termin ten został skore-
lowany z nowym przepisem o wejściu w życie i przepisy 
czasowo utrzymane w mocy pozostaną w systemie mak-
symalnie do 31 marca 2015 r. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Stanowisko rządu w sprawie tych poprawek.

Zastępca Dyrektora 
Departamentu Strategii i Deregulacji 
w Ministerstwie Sprawiedliwości 
Zbigniew Białek:
Rząd popiera te poprawki.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania nad poprawkami sześć-

dziesiątą piątą i siedemdziesiątą drugą.
Kto jest za przyjęciem tych poprawek? (14)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (5)
Poprawki otrzymały poparcie.
Pozostały nam jeszcze poprawki: sześćdziesiąta szó-

sta…
(Głos z sali: Nie, sześćdziesiąta szósta była wyklu-

czona.)
Aha, wykluczona, słusznie. Sześćdziesiąta siódma…
(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii 

Senatu Jakub Zabielski: I siedemdziesiąta pierwsza.)
…i siedemdziesiąta pierwsza.
Panie Legislatorze…

Główny Legislator 
w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu 
Jakub Zabielski:
To są poprawki komisji.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dobrze.
Stanowisko rządu.

Kto się wstrzymał od głosu? (5)
Poprawka czterdziesta siódma otrzymała poparcie.
Poprawka czterdziesta dziewiąta.

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski: 
W tym momencie jesteśmy na takim etapie, że nad 

pozostałymi poprawkami, nad którymi jeszcze nie głoso-
waliśmy, moglibyśmy głosować łącznie.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Czyli są to poprawki: czterdziesta dziewiąta…

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Jakub Zabielski: 
Nie, przepraszam, co ja mówię. Przepraszam, mam to 

dwustronnie wydrukowane… Do poprawki sześćdziesiątej 
czwartej.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Czyli głosujemy nad poprawkami: czterdziestą dzie-

wiątą, pięćdziesiątą, sześćdziesiątą ósmą, pięćdziesiątą 
drugą, pięćdziesiątą trzecią, pięćdziesiątą czwartą – nad 
pięćdziesiątą piątą już głosowaliśmy – pięćdziesiątą szó-
stą, pięćdziesiątą siódmą, pięćdziesiątą ósmą, pięćdziesiątą 
dziewiątą i siedemdziesiątą…

(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kance-
larii Senatu Jakub Zabielski: Możemy dalej.)

Nad poprawką sześćdziesiątą już głosowaliśmy.
… sześćdziesiątą pierwszą i sześćdziesiątą dziewiątą…
(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kance-

larii Senatu Jakub Zabielski: Tak jest.)
…i nad poprawką sześćdziesiątą czwartą.
(Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym w Kancelarii 

Senatu Jakub Zabielski: I na razie wystarczy.)
I to wystarczy.
Stanowisko rządu w sprawie tych poprawek.

Zastępca Dyrektora 
Departamentu Strategii i Deregulacji 
w Ministerstwie Sprawiedliwości 
Zbigniew Białek:
Rząd popiera te poprawki.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Przystępujemy do głosowania nad wymienionymi po-

prawkami.
Kto jest za przyjęciem tych poprawek? (14)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (5)
Poprawki otrzymały poparcie połączonych komisji.
Teraz mamy poprawki sześćdziesiątą piątą i siedem-

dziesiątą drugą, senatora Ziółkowskiego.
Biuro Legislacyjne.
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Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał od głosu? (5)
Czy nad wszystkimi poprawkami głosowaliśmy? Nie 

ma żadnych wątpliwości?
Na sprawozdawcę proponuję senatora Sepioła, który 

już był sprawozdawcą.
(Wypowiedzi w tle nagrania)
Czy jest zgoda?
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Jest zgoda.
Dziękujemy bardzo. Bardzo dziękuję połączonym ko-

misjom, dziękuję przedstawicielom rządu, sekretariatom.
Zamykam posiedzenie połączonych komisji.

Zastępca Dyrektora 
Departamentu Strategii i Deregulacji 
w Ministerstwie Sprawiedliwości 
Zbigniew Białek:

Popieramy przyjęcie tych poprawek.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:

Przystępujemy do głosowania nad poprawkami sześć-
dziesiątą siódmą i siedemdziesiątą pierwszą.

Kto jest za przyjęciem tych poprawek? (14)
 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 16 minut 00)
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